
 
 
 
 
 
 

 

 

 

RESUM CONSELL DE BARRI DE 
VILAPICINA I LA TORRE LLOBETA 

 
 

Data: 6 de Juny 2016 
Lloc: Sala d’actes biblioteca de Torre Llobeta 
Hora: 19 hores 
 
MESA: 

Sra. Janet Sanz , regidora del Districte de Nou Barris, La Sra. Esther Flaquer, consellera de barri de Torre 

Llobeta i Vilapicina ,Sr. Carlos Izquierdo, conseller tècnic del Districte de Nou Barris, i Sr. Joaquim Forns 

vicepresident del Consell. 

S’excusa la Sra. Gemma Arau, gerent del districte 

CONSELLERS/ES PRESENTS: 

Sr. Joaquim Sangrà, conseller d’ERC; el Sr. Adrià Ventura, conseller de CIU; el Sr. Mario García, conseller 

de PSC; el Sr. Raül Medina, conseller de Ciutadans, Sr. Francisco Garcia, consell de PPC.  

 

ENTITATS ASSISTENTS: 

Associació Veïns i Veïnes Torre Llobeta-Vilapicina 

Associació de Veïns Passatge Santa Eulàlia 

Eix Nou Barris Centre Comerç 

Centre Integral de Salut Cotxeres, Plataforma Cotxeres Borbó  

Plataforma Alternativa Cotxeres Borbó 

Aula Extensió Universitària Gent Gran  

 

ASSISTENTS: 

Aproximadament 55 persones. També és present la tècnic de Barri de Vilapicina i la Torre Llobeta  
 
ORDRE DEL DIA 

 

1. Revisió de l'acta del consell anterior de data 16/12/2015 

2. Procés PAM/PAD en relació amb el barri 

3. Ordenança municipal de protecció, tinença i venda d'animals de companyia 

4. Informacions diverses 

5. Precs i preguntes 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA REUNIÓ 

1. La Sra. Esther Flaquer, consellera de barri de Torre Llobeta i Vilapicina fa repàs de l’acta de dia 16-
12-2015, fent menció dels temes tractats anteriorment amb les actuacions i respostes 
corresponents. 
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2. S’informa del PAD-PAM 

Aquest pla s’ha treballat a través de la Coordinadora d’Associacions de veïns, web Decidim 
Barcelona i la Coordinadora de grups municipals, i aquest procés s’acabarà al juliol  

 Propostes  del PAD a nivell urbanístic per al nostre barri 

 Reforma de les voreres de l’av. Borbó. Actualment s’estan fent obres d’arranjament del 
clavegueram 

 Diagnosi i millora de les illes interiors dels habitatges de Torre Llobeta. També és un tema de 
convivència d’us de l’espai 

 Recerca i seguiment d’un espai necessari  per a una escola bressol en el barri 

 Compromís en la desafectació i tramitació del ptge. Santa Eulàlia 
S’informa de que passat l’estiu el bus 132 tornarà a funcionar els diumenges. 
 
S’expliquen les 4 línies importants a treballar en el mandat 2016-2019 

1. Pla d’acció per a la Cohesió dels Drets Socials de Nou Barris ( presentat en el ple 
extraordinari del 16 de maig d’enguany ) amb una dotació de 44 milions € ,per a treballar 4 
línies estratègiques 

 Atenció social: enfortir els Serveis Socials (recursos i personal). Alimentació 
(augmentar les beques menjadors). Salut ( incorporació de centre de salut 
comunitari, treballar amb profunditat la salut mental).  Gent gran ( projecte radars, 
atenció domiciliària i gent amb mobilitat reduïda . 

 Habitatge: Aproximadament  400 habitatges de lloguer social i per a gent gran. S’ha 
aprovat un pla d’ajudes per ala rehabilitació d’espais interiors i exteriors 

 Ocupació i treball: Han augmentat els plans d’ocupació, però s’estan estudiant altres 
eines per a majors de 45 anys i joves. 

 Educació i infància (ajudes a colònies d’estiu, lleure, llibres ) 
2. Pla de Convivència i seguretat 
3. Pla de millora dels espais infantils 
4. Pla d’aparells de gimnàstica per a la gent gran 

 
 

3. Ordenança.de protecció, tinença responsable i venda d’animals 
En la comissió de seguiment de data 30 de juny, va sorgir com a  tema importat la problemàtica dels 
gossos en el barri i especialment en els nous jardins de Can Xiringoi. 
Aquesta ordenança que és de 2014 i que actualment té una moratòria ( per poder fer actuacions  de 
informació, educació i responsabilitat ), quedarà contemplada dins del Pla de Convivència i 
Seguretat del Districte, actualment s’està treballant pel poder dur a terme el pla i actuar en 
conseqüència  
Està previst un espai d’esbarjo per cada districte. En el nostre s’ha buscat un espai d’uns 700 m2 , per 
a la constricció d’una zona d’esbarjo per als gossos, situat entre Via Favència i la Meridiana. Les 
obres de  construcció començaran a finals de juny amb un cost de 627.000€. 
També hi ha altres espais com Can Dragó, parc de la Guineueta i parc Central , però de tota manera 
es mirarà si es pot utilitzar algun espai en el barri per als gossos. 
Paral·lelament a partir de juliol, es posaran en marxa agents cívics per donar informació i fer 
pedagogia als propietaris dels gossos (especialment en els jardins de Can Xiringoi), del que 
representa la tinença responsable d’animals, en drets i deures. També es posaran mesures de neteja 
específica, i finalment actuarà la Guàrdia Urbana. 
 
 
 
 



 
 
 
 
 

S’obre torn de paraules en referència a quest tema 
La major part de paraules formen part d’un denominador comú 
 

 Els Jardins de Can Xiringoi que, en principi semblava que seria un petit pulmó verd en el 
barri, i que han costat molts diners, en poc temps han quedat malmesos, per la mala 
utilització dels propietaris dels gossos(excrements, forats), gossos sense lligar i en grups o 
concentracions donant sensació d’inseguretat, i creant problemes de salubritat. Molts 
vegades aquests propietaris aprofiten per fer botellón i utilitzar l’espai a altes de la nit, 
intempestives pel descans nocturn. S’han arribat a comptabilitzar fins a 32 gossos a les nits 

 En els carrer Cubelles, Vila-rodona (pistes de petanca ) i interiors dels patis de la zona de 
Torre Llobeta també es realitzen les mateixes pràctiques, amb les conseqüents molèsties 
que generen. 

 Manca la presència de la Guàrdia Urbana i la intervenció sancionadora, ja que amb aquesta 
mesura  es creu que es solucionaria el problema. 

 Es dóna més drets als gossos que a les persones i als nens  

 La problemàtica dels gossos passa per l’incivisme dels propietaris, però  si és cert que els 
gossos necessiten un espai d’esbarjo. 

 Hi ha un espai que també es podria deixar per als gossos, que és en el triangle comprés 
entre Desfar-Felip II-La Jota ( Can Sitjar) 

 
Es tanca el torn de paraules amb la intervenció de la regidora, que explica la necessitat de posar en 
marxa aquest Pla de Convivència i Seguretat per poder implementar i desenvolupar totes les 
mesures establertes. Demana una mica de paciència per que poc a poc es vagin reconduint les 
males praxis , i en aquests espais puguem conviure tots  

 
4. Informacions diverses: 

 El dr. Joan Ferrer  gerent de Cotxeres Borbó informa, d’una sèrie de millores per poder disminuir 
el temps d’espera  de les visites, pel que fa a l’atenció primària. Els metges deixaran de fer 
guàrdies durant la setmana en el CUAP, i d’aquesta manera alliberaran un dia per visitar.. També 
es contractarà un altra metge de família per poder fer domicilis, i d’aquesta manera passaran a 
ser 13 professionals, i la nova directora de A. Primària la dra. Anna Ribera també atendrà visites, 
amb tot això es creu que en el transcurs de mig any és millorarà l’atenció dels pacients. 

 El Sr. Jordi Sanchez ( Arxiu Històric de Nou Barris )informa de la nova publicació del llibre “Nou 
Barris desaparegut” i demana que,  si algú tingués fotos antigues per deixar els hi aniria molt bé 
per al llibre. També informa que dins del marc de celebració a nivell de ciutat, del naixement del 
Pintor Ramon Casas, el proper  dia 28 de juny es farà una conferència en la sala de plens del 
Districte, convidant a tothom a assistir-hi. 
Comenta també que la placa que hi ha en el carrer Pintor Casas està descolorida i queda tapada 
 

5. Precs i preguntes  
 

 Es fa entrega  a la Regidora l’una carta que fa referència  ales molèsties per sorolls de 
compressor, del Pavelló esportiu Virrei Amat. 

  Es demana la possibilitat de tenir l’acta anterior en paper Resposta per al proper consell se’n 
portaran més 

 El carrer Cartellà està ple de pintades en les portes dels establiments i dels pàrquings. Resposta  
no és competència de l’Ajuntament , ja que son de titularitat privada, de tota manera es 
comprovarà ja que s’inverteix molts diners  en neteja anualment 



 
 
 
 
 

 Els jocs infantils de les places estan en molt mal estat, especialment la de Virrei Amat, Torre 
Llobeta. Torre Llobeta i Paul Caudel.  Resposta es passa  la queixa a Parcs i Jardins per veure 
quin tipus d’actuacions tenen previstes 

 En el cap de Cotxeres no hi ha actualment servei de ginecologia, la qual cosa fa que es tingui que 
anar al Cap del Turó de la Peira. Resposta Es passarà la demanda al Consorci. 

 Manquen passos de vianants en el pg. Fabra i Puig  pel que fa a travessar el barri de Vilapicina-
Torre Llobeta al barri de  Porta . Resposta passarem la demanda a Guàrdia Urbana per veure la 
seva viabilitat 

 En la parada de final i principi del bus 34, tornen a acumular-se els autobusos i amb els motors 
oberts ( durant la nit ) generant molèsties per sorolls. Resposta es tornarà a parlar amb 
Mobilitat per que doni solució definitiva al tema. 

 Es podria posar a la zona de Can Sitjar una senyalització amb placa, per fer-la més visible  

 El bus de 132 podria haver la possibilitat de que parés en Cotxeres i tombés per Prat d’en 
Roquer. Resposta s’està estudiant,  ja que és una demanda anterior 

 Les parades de metro del pg. Maragall son totalment inaccessibles. Resposta es comparteix 
totalment aquesta necessitat Es posarà com a prioritat per al proper mandat, però s’ha 
d’implicar la Generalitat ja que és l’òrgan competent en aquest cas 

 Des de l’AAVV de Torre Llobeta-Vilapicina es comenta que es va enviar per registre una petició 
amb 25 temes del barri a tractar , entre altres : En el pati de l’IES Carrasco i Formiguera entre a 
jugar a pilota (.saltant les tanques ) sent perillós , i es van tallar arbres deixant els escossells 
buits i no s’ha recuperat l’arbrat. Respost Es van seguint  tots els temes, i pel que fa al arbrat, 
s’està fent un estudi a nivell de ciutat, per trobar varietats autòctones, i que siguin les més 
adients a l’hora del seu manteniment. 
 

 
 
 
 
 
La reunió s’aixeca a les 22 hores . 
 


